
 

 

Lederens månedsbrev – mars 2025 

Til medlemmene i Langesundsfjorden kystlag 

 

Det er stor aktivitet for tiden med klargjøringer for sommersesongen. Våre kystledhus klargjøres 

før de første gjester kommer. Museumene gjøres klare for å ta imot de første gjestene og våre 

trebåter lengter etter å få vann under kjølen. 

 

Brev er nå sendt kommunen om konsekvensene ved et evt salg av Cudrios gate 3 eller Tollboden 

eller begge. Administrasjonen ved Rolf Dehli klargjør nå sakspapirene til møte i formannskapet 

etter påske og i kommunestyre 8. mai.  

 

Det er med stor sorg vi mottok melding om at Trygve Andreas Kristensen er gått bort. Han har 

vært medlem i kystlaget siden oppstarten i 2002. Han bisettes torsdag 10.4 kl. 13.00. 

 

Vi ønsker følgende nye medlemmer velkommen i mars: 

• Ole Jørgen Meistrand-Tvedt -ung medlem 

• Kjetil Haugom – ung medlem 

• Rune Arctander 

• Nina Aanesen Arctander 
Det er hyggelig at det kommer nye medlemmer. Velkommen skal dere være. Håper dere finner 

dere vel til rette hos oss. 

 
Her er noe av det som har skjedd i mars: 
 

1. HMS tiltak 

Det har vært jobbet med flere tiltak i løpet  

av måneden. Det er nå kommet opp en trapp 

på brygga ved båtbyggeriet. På vinterstid var det  

utfordrende å komme seg trykt på land fra båt.  

Båtgruppa tok tak og fikk montert en innebygget 

Trapp. Et meget positivt tiltak. 

 

En gruppe bestående av Thor Kjetil, Erling og Marit 

har vurdert sikkerhetstiltak på brygger og i båter  

tilhørende Langesundsfjorden kystlag, og kommet 

med sine anbefalinger. Her er noen av anbefalingene: 

• Kjøpe en del nye redningsvester / flytevester av riktig type 

• Montasje av fast redningsstiger og ha en løs tilgjengelig 

 

http://www.langesundsfjordenkystlag.no/


• Bytte ut våre redningsbøyer, 4 stk mottatt allerede 

• Kaste line til våre båter 

• 2 kg brannslokkingsapparater i utvalgte båter 

Vi har fått kr. 50.000, - fra Sparebankstiftelsen DNB til dette prosjektet. 

Vi har også fått kr. 12.000,- i støtte for fallsikringsutstyr for arbeid i høyden. Støtten fikk vi fra en 

«pott» som Norsk Fyrforening hadde fått av Sparebankstiftelsen DNB. 

 

2. Kommunen 
Da er brev sendt til Bamble kommune med kystlagets syn på et eventuelt salg av Tollboden. I 
siste kommunestyremøte i februar kom også dette bygget i spill selv om vi har en leieavtale.  
Vi mener at utgangspunktet for saken som ble vedtatt i formannskapet bygger på feil. Kystlaget 

er bragt inn som en part i saken om salg av Cudrios gate 3 (C3). Part i denne saken er 

Langesundsfjorden kystkultursenter, LKKS. Det blir derfor grunnleggende feil å be kystlaget velge 

mellom C3 og Tollboden. Dette skaper unødig frustrasjon i kystlaget. 

 

Styret i Langesundsfjorden kystkultursenter har sendt tilsvarende brev til kommunen hvor det er 

satt søkelys på konsekvensene ved et evt. salg av C3 – for Bamble kommune og 

kystkultursenteret 

 

Bamble kommune (BK) Langesundsfjorden kystkultursenter (LKKS) 

• Inntekt ved salg  • LKKS visjon om samarbeid med BK for å 
utvikle kystkulturkvartalet vil opphøre. 

• Slipper å betale forsikring av bygget • Utvikling og satsing på kystkultur svekkes. 

• Andre utgifter som BK slipper å betale Motivasjon for frivillig innsats vil kunne 
opphøre. 

• Tapføre evt. underdekning ved salg • Formidling av kystkultur og 
turistinformasjon vil miste et viktig fotfeste 
i Langesund sentrum. 

• Går glipp av frivillig innsats til istandsetting 
av bygget. LKKS søker tilskudd fra stiftelser 

• Grunnlaget for Langesund Kystkultur 
senter (LKKS) opphører 

 

Det er mange fordeler dersom C3 forblir i kommunalt eie: 

Det vil bli mere aktivitet i kystkulturkvartalet, økt turisme som gir ringvirkninger til næringslivet. 

Det støttes opp om Geoparkens aktiviteter og det vil være samarbeid med andre lokale 

foreninger. Det vil bli et aktivt kystkultursenter med noe både for barn og voksne. 

 

Konklusjonen i brevet er ved et salg: 

• Bamble kommune går glipp av muligheten til å engasjere frivilligheten i å bevare og utvikle C3 

• Bamble kommune går glipp av muligheten til å samarbeide med næringslivet i tråd med 

kommuneplanens samfunnsdel 

• Bamble kommune må antagelig tapsføre et betydelig beløp uten å ha noe igjen for tapet 

• Det nyetablerte kystkultursenteret LKKS, mister muligheten til sin utvikling 

• Noe av Geoparkens forutsetning til å etablere seg i Langesund faller bort 

Da venter vi i spenning på at saken skal opp på nytt i formannskapet 24 april og i kommunestyre 8. mai. 

3. Kurs /seminar 
Flaskeskutekurs som ble påbegynt i begynnelsen av februar nærmer seg slutten.   

Det rapporteres om et interessant kurs. Bildene nedenfor viser noe av arbeidet.  

 



 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
   Skuta ferdig og klar for å bli satt inn                                Skuta kommet på plass i flaska.  
 
Kurs i førstehjelp og bruk av hjertestarter som det var informert i forrige månedsbrev er utsatt til 
høsten. Det var bare en som hadde meldt seg på. 
 
3 ungdommer fra ungdomsgruppa deltok på seminar på Bragdøya 28-30 mars. Seminar hadde 
fokus på hvordan vi kan skape engasjerende aktiviteter for barn og ungdom i kystlagene, med 
særlig vekt på friluftslivspedagogikk og bruk av tradisjonsbåter. Theodor hadde en presentasjon 
om vårungdomsgruppe. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
4. Temaaften mars 2025 
Kristian Amlie holdt et spennende foredrag om hvordan Cudrio sjøbod ble reddet fra riving. Dette 
var et meget interessant foredrag hvor motstanden for bevaring både fra politikerne og en del av 
Langesunds befolkning var stor. «Riv den rukkla» var beskjeden. Dag Holmer var en sentral 
person som gikk i bresjen for å bevare bygget og få det restaurert. Takket være Dag og Kristian 
samt andre ildsjeler ble bygget reddet og restaurert slik det er i dag. Den største jobben var å få 
løftet bygget opp, ca. 55 cm i forkant og støpt ny fundamentering. 
 
 
5. Facebook siden til kystlaget 
Marit Linnea har fått etablert ny facebook side. Hun har fått med seg Linda, så disse to vil nå 
sørge for at det kommer nytt stoff inn fremover. Siden er verdt et besøk. Del gjerne slik at våre 
aktiviteter når ut til andre. Siste nytt er fra filminnspilling av en reklamefilm for Kiwi den 4.4, hvor 
det var innspilling om bord i RS2 ute på Langesundsbukta 
Link til siden: (4) Facebook 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

https://www.facebook.com/profile.php?id=61572738440116


RS2 
Da er presenning og skjelettet kommet av skøyta og tauverk kommet på plass. Skøyta skal opp for 
bunnstoffing i slutten av måneden. Fremover er det lakking av dekk og en maling av skrog 
 

    
 
6. Motorer 
 

 
 

7. Båtbyggeriet 
 
 

 

       
 

 

 

Da har motorgjenget overhalt en 110 år gammel 

Sleipner motor og fått den i gang. Det måtte 

noen drammer til før den startet. Eksosrøyken lå 

tung i området noe som medførte litt uklart 

bilde.  

Det er mange trebåter som har fått godt stell gjennom 
vinteren og er nå klar for lakkering og en siste finpuss før de 
settes på vannet. Småbåt laget hjalp til med å få presenning 
og skjelett fra RS2 opp i båttekka. Fint samarbeid. 

 



8. Langøya 
Det har mye arbeid for å klargjøre Fyrmesterboligen etter omfattende arbeid innvendig i vinter. 
Uteområdet har også fått en ansiktsløfting hvor busker og kratt er blitt fjernet inne på område. 
Det jobbes med å få satt opp fundament til en stilling ut mot sundet på fyrhuset. Veggen skal 
vaskes og males samt at takrenne med nedløp skal byttes 
 

    
Fornøyd dugnadsgjeng tar en velfortjent pause 

 
9. Andre aktiviteter 
 

    
Tommy vasker kjøkkenet               

 

10. Styremøte 4.3 
Følgende saker sto på sakslisten: 

• Konstituering av nytt styre. Grunnregler og roller og ansvar ble gjennomgått 

• Forsikring i If. Arild informerte om avtalen vi har i dag. Diskusjoner rundt forsikring av utleiehus på 

Langøytangen 

• C3 – email fra Rolf Dehli  v/Jan-Olav. Arild, Tor Kjetil og Jan-Olav fikk i oppdrag å forbereder svar 

fra kystlaget. Jan-Olav koordinerer svar fra kystkultur senteret. 

• Sikkerhet på brygger mm. Forslag utarbeidet. Det søkes om midler. Tor Kjetil, Marit og Erling er 

med i gruppen 

• Representant og observatør til landsmøtet. Tor Kjetil og Theodor deltar. 

• Kystlaget 2030. Vi hadde et miniseminar i forbindelse med styremøte hvor vi hadde en idedugnad  

rundt hvor vi ønsket vårt kystlag skulle være i 2030. Mange gode ideer kom opp. Vi tar disse 

ideene med oss i medlemsmøte hvor vi også ber om innspill og hvor vi også går gjennom 

resultatet av vår medlemsundersøkelse. 

• Sikkerhet mot tyveri og hærverk. En gruppe bestående av Tor Kjetil, Finn og Øistein ser på dette.  

• orientering om digitalt arkiv 

 

Tollmuseet er vasket og 

klart til å ta imot besøkende       

Atle og Erling kler bryggekar ved 

St. Helena 



11. Andre aktiviteter 
• Tangsnellene hadde sitt møte 5.3 hvor det ble strikket fiskevotter 

• Det har vært avholdt møte med ledelsen i kommunen  

• Det har vært avholdt et utvidet styremøte i kystkultursenter styre. 

 
12. Hva skjer? 

Noen av de kommende aktiviteter i april 2025: 

• Styremøte i kystlaget 1.4 

• Temaaften 8.4. Theodor holder foredrag og turen med Gulden Leuwee i 2024 
• Statsforvalteren inviterer til åpent informasjonsmøte om planlagt videre forvaltning av Tangen 

og Langøya. Onsdag 9.april kl 1800. på Halen gård. 

• Medlemsmøte tirsdag 15.4 hvor resultatet fra medlemsundersøkelsen blir vist 
• St. Helena underholder. Kaffe med allsang og viser 24.4 kl. 19.00 i Tollpakkboden 

• Fellesdugnad ute på Langøytangen lørdag 26.4. Egen info om dette kommer 

• Skadden fest 26.4. Egen invitasjon vil bli sendt ut 

 

Fotografer til bildene: Marit Linnea, Linda, Theodor, Klaus, Tone, Jan-Olav, Odd og Per 

 

 

Med vennlig hilsen 

Jan-Olav Kvitnes 

Leder Langesundsfjorden kystlag 

Mob.: 97466410 

Email.: jkvitnes@online.no 

 

www.langesundsfjordenkystlag.no 

 


